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استقبال مرکز تخصصي نماز از فيلم سينمايي »يتيم خانه ايران«
مدير مرک�ز تخصصي نم�از گفت: هنرمن�دان متعهد م�ا مي توانند با 
بصيرت و ش�جاعت، بخش مهم�ي از آگاهي بخش�ي و بصيرت افزايي 
را در جامع�ه و مخصوص�اً ب�راي نس�ل ج�وان ب�ه عه�ده بگيرن�د. 
حجت الاسلام علي اصغر آيتي، مدير مركز تخصصي نماز ستاد اقامه نماز با 
اشاره به فیلم »يتیم خانه ايران« به فارس گفت: پس از اكران فیلم »يتیم خانه 
ايران« براي جمعي از اساتید، دانش پژوهان و كاركنان مركز تخصصي نماز، 

اين فیلم مورد تقدير و استقبال شركت كنندگان قرار گرفت. 
مدير مركز تخصصي نماز با اشاره به شجاعت و بصیرت عوامل اين فیلم بیان 
كرد: اين مركز نیز در يکي از كتاب هاي خود به نام »ماهي كه مهر را برد« 
كه در سال 1394 به چاپ رسیده اس��ت با عنوان »قحطي بزرگ« به اين 

قتل عام اشاره كرده است. 
وي اظهار داش��ت: ش��ركت كنندگان در اين اكران هم از محتوا و جذابیت 
فیلم تقدير كردند و هم از زمان اكران آن كه به نوعي يادآوري به هموطناني 

است كه با فراموش��ي تاريخي، امید دارند كه اين دشمنان ديرينه مشکلي 
از ما حل كنند. 

حجت الاس��لام آيتي ضمن ابراز ناراحتي از كم توجهي مسئولان فرهنگي 
و آموزش��ي به بیان اين اتفاق��ات از تاريخ ايران براي نس��ل جوان تصريح 
كرد: هنرمندان متعهد ما مي توانند با بصیرت و ش��جاعت، بخش مهمي از 
آگاهي بخشي و بصیرت افزايي را در جامعه و مخصوصاً براي نسل جوان به 

عهده بگیرند. 
وي ادامه داد: فیلم »يتیم خانه ايران« به بیان ناگفته ها يا كم گفته هايي از 
كش��تار مردم ايران با ورود متفقین و مخصوصاً انگلیسي ها به كشورمان و 

قحطي مديريت شده آنان پرداخته است. 
مدير مركز تخصصي نماز خاطرنش��ان كرد: اين فیلم تجربه تلخ اعتماد و 
خوش بیني به دش��من را به قیمت از بین رفتن نزديک ب��ه نیمي از مردم 

كشورمان نشان مي دهد.

 چرا تغيير مدير مياني در سازمان سينمايي
بايد دغدغه يك نماينده مجلس باشد؟!

يك پيشنهاد به رسانه ملی و دولت برای گفت و گوهای آتی رئيس جمهور

 مردم با »نداشته های بازيگران« 
چه کنند!

     احمد محمدتبريزي
ماجراي نقش گرفتن و بازي كردن برخي از بازيگرها در تلويزيون 
ماجراي جالبي شده است؛ پر از تناقض و حرف هاي ضد و نقیض. 
اين دسته از بازيگرها خیال مي كنند مردم صرفاً براي ديدن آنها 
پاي تلويزيون مي نش��ینند و اگر آنها از طريق قاب سیما ديده 
نشوند، مردم ديگر برنامه هاي تلويزيون را تماشا نخواهند كرد. 

به گزارش »جوان«، وقتي بازيگري پیش��نهادهايش كم مي شود، 
میزان صحبت ها و اظهارنظرهاي عجیب و غريبش افزايش مي يابد. 
همان بازيگرهايي كه تا چند سال پیش در سريال هاي معمولي سیما 
بازي مي كردند و در گفت وگوهاي شان فقط از تلويزيون تعريف و 
تمجید مي كردند، حالا با كم كار شدن شان تند ترين انتقادها را به 
صداوسیما وارد مي كنند. سحر قريشي يکي از بازيگراني است كه 
از طريق تلويزيون و با سريال »دلنوازان« به شهرت رسید. او زماني 
در گفت وگوهايش مدام لب به تمجید از كارگردان هاي تلويزيون 
مي گش��ود و زماني را كه س��ريالي كه در آن مش��غول بازي بود از 

تلويزيون پخش مي شد، دوره موفق سیما مي دانست. 
اما الان كه قريشي به هر دلیلي در سريال هاي تلويزيوني بازي 
نمي كند، پش��ت س��رهم از بي مخاطبي تلويزي��ون مي گويد. 
او چندي پی��ش در گفت وگو با يکي از رس��انه ها به ش��دت بر 
بي مخاطبي تلويزيون تأكید كرده ب��ود و دوباره در گفت وگوي 
ديگري گفته است: » جذابیت نداشتن و تکراري بودن داستان  
سريال ها باعث مي ش��ود بینندگان زمان خود را براي تماشاي 
سريال هاي تلويزيون صرف نکنند.« چنین اظهارنظرهايي در 
حالي بیان مي شود كه قريشي تا چند سال پیش و زماني كه از 
دست رئیس وقت صداوسیما جايزه مي گرفت فقط به تعريف و 
تمجید از تلويزيون بسنده مي كرد. همین دوگانگي ها در رفتار 
سبب شده مخاطبان هم به بازيگرها بي اعتماد شوند. اين بازيگر 
همچنین پیشنهاد جالبي به مردم مي دهد: »يکي از بازيگران 
ترك مدتي قبل از پروژه كاري خود انص��راف داد و مردمي كه 
طرفدار او بودند، جلوي خانه س��ینماي تركیه جمع ش��دند و 
خواستار برگشت آن بازيگر ش��دند، اين امر نشان دهنده  عشق 
و مديريت درست است. مردم بايد پشت ما باشند، اما مردم هم 

خسته شده اند و فیلم ها را بي انگیزه تماشا مي كنند.«
اينجا اين سؤال مطرح مي شود كه آورده و خروجي شما به عنوان 
يک بازيگر براي جامعه و مردم چه بوده است كه حالا توقع چنین 
كاري از س��وي مردم داريد؟ بازي در فیلم هاي س��ینمايي درجه 
چندم، شركت در چند خیريه و گرفتن سلفي در خارج كشور نهايت 
فعالیت هايي است كه داشته ايد و مردم براي كدام رزومه تان بايد دم 

در خانه تان جمع شوند؟

 تهران ميزبان قصه گويان برگزيده ايران 
و جهان مي شود 

مرکز آفرينش هاي فرهنگي هنري کانون پرورش فكري کودکان 
و نوجوانان تهران، ۲۷ بهمن تا اول اسفند ميزبان ۵۷ قصه گو از 
سراس�ر کش�ور و تعدادي از قصه گوي�ان بين المللي اس�ت. 
به گزارش روابط عمومي و امور بین الملل كانون، نوزدهمین جشنواره  
بین المللي قصه گويي در پنج روز به بررسي آثاري در شش بخش 
مي پردازد. دبیرخانه اين جشنواره اعلام كرده است كه با اضافه شدن 
دو بخش فراگیر و نوجوانان؛ روزهاي برگزاري رقابت نیز افزايش داده 
شده است. بر اين اساس، با اعلام اسامي راه يافتگان به بخش هاي 
مربیان كان��ون،  آزاد، نوجوان��ان، فراگیر،  رض��وي و پدربزرگ ها و 
مادربزرگ ها كه قصه هايي با موضوع هاي »آموزش��ي، تربیتي« و 
»زندگي به سبک ايراني اسلامي« را ارائه كرده اند، گام هاي نخست 

براي برگزاري اين جشنواره برداشته شده است.

    خبر

     محمد صادق عابديني
در حال�ي ک�ه بس�ياري از اي�رادات و نواقص س�ينماي 
اي�ران هنوز منتظ�ر کمك مجل�س و ورود کميس�يون 
فرهنگ�ي اس�ت، مصاحب�ه منتش�ر ش�ده يك�ي از 
اعضاي اي�ن کميس�يون در م�ورد تغييرات در س�طح 
ميان�ي س�ازمان س�ينمايي تعجب برانگي�ز اس�ت. 
 فاطم��ه ذوالق��در، نماينده تهران نس��بت ب��ه تغییر مدير 
انجمن سینماي جوانان ايران معترض بوده و در گفت و گو با 
خبرگزاري خانه ملت انتقاد خود را به انتصاب مدير جوان اين 
انجمن بیان كرده است. با فرض اينکه نمايندگان ملت حق 
دارند در مس��ائل مختلف نظر خود را بیان كنند و اظهارنظر 
داشته باشند، آيا سینماي ايران آنقدر بي مسئله و بي دغدغه 
اس��ت كه تنها جابه جايي يک مدير میاني بايد واكنش تند 
نماينده مجلس را در پي داشته باشد؟ خانم ذوالقدر و ديگر 
اعضاي محترم كمیس��یون فرهنگي مجلس چقدر مسائل 

جدي سینماي ايران را مد نظر قرار داده اند؟
 به نظر مي رس��د قبل از اينکه جابه جايي در سطح مديريت 
میاني يک س��ازمان از نظر نماينده تهران مس��ئله اي بغرنج 
نامیده ش��ود بهتر است برخي مش��کلاتي كه مجلس هنوز 

نتوانسته براي آنها موضعي واحد اتخاذ كند، باز شود. 
 سینما به عنوان مهم ترين كالاي فرهنگي نقشي راهبردي در 
سیاست هاي فرهنگي دولت ها اجرا مي كند. اينکه با گذشت 
چهار ده��ه از انقلاب اس��لامي هنوز نتوانس��ته ايم تعريفي 
از س��ینماي انقلاب ارائه دهیم نش��انه ضعف نیست؟ هنوز 
مش��خص نیس��ت كدام نهاد مرجع قانوني بررسي فیلم ها و 
اكران يا جلوگیري از اكران آنها است و اين جاي سؤال ندارد؟ 
اينکه ما هنوز نمي توانیم تصوير درستي از جامعه ايراني در 

فیلم هاي ايراني به نمايش بگذاريم، تقصیر كیست؟ 
س��ینماي ايران ب��دون تزري��ق بودج��ه دولتي با س��قوط 
مواجه مي ش��ود، آيا نبايد مجلس به اين مسئله ورود كند؟ 
خواسته هاي بخش خصوصي براي رونق داشتن گیشه ها و 
چرخش چرخ سینماي ايران بدون وابستگي به بودجه دولتي 

در كجاي اظهارات نمايندگان مجلس قرار دارد؟ 
سیاه نمايي در برخي از فیلم هاي ايراني كه باعث شرمساري 
ايرانیان و زير س��ؤال رفتن كش��ورمان در خارج از كش��ور 
مي شود، نبايد مدنظر نمايندگان باشد؟ بعد از اين سؤال ها 
برس��یم به بحث تغییر مديرعامل انجمن سینماي جوانان 
ايران، ابتدا اينکه تغییر در تیم مديريت��ي يکي از الزامات و 
شايد راهکاري مناسب براي بالا بردن بهره وري سازماني و 

جزو اولین حقوق يک مدي��ر در اداره مجموعه تحت امرش 
است. دوم اينکه آيا نماينده تهران در مجلس به طور دقیق از 
عملکرد مدير سابق انجمن خبر دارد كه اين گونه به حمايت 
قاطع از وي برخاس��ته اس��ت؟ اگر انجمن سینماي جوانان 
ايران مركز موفقي بود آيا لزومي داشت كه حجت الله ايوبي 
در انتصاب مدير جديد اين انجمن يادآور شود: »با نگاه ملي 
و جهاني پرش��تاب و بي درنگ انجمن سینماي جوانان را از 
حاشیه ها و چالش هاي دس��ت و پاگیر و بي اهمیت رهانیده 
و راه را براي قدرت نمايي هرچه بیشتر جوانان پرشور كشور 
بازكنید!« حتي پیش از ايوبي نیز فیلمسازان زيادي بودند 

كه از وضعیت نابهنجار انجمن گلايه كردند. 
از جمله س��عید روس��تايي كارگردان فیلم »ابد و يک روز« 
كه اين روز ها جوان اول فیلمس��ازي س��ینماي ايران است، 
مي گويد: »آق��اي فرخنده كی��ش را مي بین��م داغ دلم تازه 
مي شود. ايشان كاري با من كرد كه امیدوارم با ساير دوستانم 
انجام ندهد. آقاي فرخنده كیش بگذاريد فیلم بسازم. هر وقت 
من به انجمن مي روم دست و پايم سست مي شود. امیدوارم 
ديگر شاهد چنین رفتارهايي از يک مسئول نباشم البته خدا 
پشت ماست و انجمن س��ینماي جوان فقط يک ساختمان 
است براي اينکه فیلم هاي كوتاه راحت تر ساخته شوند. آقاي 
فرخنده كیش ! مسئول دو سال از زماني كه اين طور گذشت 
شما هستید، براي س��اخت يک فیلم كوتاه دو سال در به در 

شدم. آقاي فرخنده كیش بايد جوابگو باشد.« 
در ضمن اينکه يک نماين��ده هنوز نمي دان��د مدير جديد 
انجمن س��ینماي جوان��ان داراي چه س��وابق مديريتي در 
سینماست، جاي تأس��ف دارد. حتي جست وجوي ساده اي 
در اينترنت نیز مي توانس��ت به عضو كمیس��یون فرهنگي 
كمک كند تا در اظهاراتش نسبت به وضعیت سینما موضع 

بهتري اتخاذ كند.

     جواد محرمي
فرهنگ همواره پاش�نه آشيل همه دولت ها 
بوده اس�ت، اما در دولت يازدهم مظلوميتي 
مضاع�ف دارد و اين ب�ه وض�وح از مصاحبه 
اخير رئي�س دولت با رس�انه ملي به چش�م 
مي آيد. با اينكه مظلوميت فرهنگ در کشور 
مورد اجماع صدر تا ذيل مس�ئولان و مردم 
اس�ت و موضوعي بديهي تلقي مي شود، اما 
حس�ن روحاني ترجي�ح داد در گفت و گوي 
تلويزيوني خ�ود به طور کام�ل از اظهارنظر 
درب�اره فرهنگ خ�ودداري کن�د. البته اين 
قص�ور متوجه رس�انه ملي ک�ه مجموعه اي 
اس�ت.  مي ش�ود،  محس�وب  فرهنگ�ي 
اينک��ه فرهن��گ اص��ولاً ج��زو اولويت ه��ا و 
سیاس��تگذاري هاي اصلي دولت يازدهم نیست، 
ادعاي گزافي نیست و بس��یاري از حامیان دولت 
نیز طي يکي، دو سال اخیر به انحاي مختلف به آن 
اشاره كرده اند و به عبارتي ديگر مظلومیت مضاعف 
فرهنگ در اين دولت اظهر من الش��مس اس��ت. 
معناي اين حرف اين نیس��ت ك��ه دولت در باقي 
بخش ها كارنامه موفقي برجاي گذاش��ته، اما اين 
اندازه بي اعتنايي و ناشنوايي به امر فرهنگ با توجه 
به اينکه هرچه جلوتر مي رويم آژير قرمز با دسیبل 
بالاتري به گوش مي رسد، غیرقابل فهم است. چرا 
اين صدا ب��ه گوش دولتمردان نمي رس��د؟ اينکه 
دولت يازدهم به رغم اينکه مدت هاس��ت صداي 
حامی��ان فرهنگي اش هم درآم��ده، اما همچنان 
آسوده خاطر است را بايد جزو معادلات پیچیده اي 

قلمداد كرد كه حل آن كار ساده اي نیست. 
اينکه رئیس دول��ت تدبیر و امی��د! فرهنگ را 

دوس��ت ندارد يک  طرف مس��ئله است و طرف 
ديگر موضوع كه نشان مي دهد كار خیلي خراب 
است اينکه رس��انه ملي نیز به عنوان سازماني 
كه از آن تولید، حماي��ت و ترويج امور فرهنگي 
انتظار مي رود، علاقه زيادي به اين حوزه نشان 
نمي دهد و ترجیح مي دهد حتي بخش كوچکي 
از سؤالات خود از رئیس جمهور را به اين بخش 

اختصاص ندهد. 
طرفه اينکه بي فرهنگي يا بي توجهي فرهنگي 
يا همان مظلومیت فرهنگ پديده اي اس��ت كه 
ظاهراً تبديل به يک اپیدمي شده و دامن بسیاري 
از بخش ها را گرفته است. اخطارها و تذكرهاي 
رهبر معظ��م انقلاب ب��ا ص��رف عباراتي چون 
ولنگاري فرهنگي هم نتوانس��ته كوچک ترين 

تکاني به متصديان امر بدهد. 
وقت��ي ام��ر فرهن��گ از س��وي عظیم تري��ن، 
حجیم ترين و طويل ترين رسانه كشور يا همان 
رسانه ملي از بلندپايه ترين مقام اجرايي كشور 
مطالبه نمي ش��ود و تلويزيون مل��ي حتي لازم 
نمي بین��د كه با رئی��س دولت درباره ش��رايط 
فرهنگي طرح سؤال بنمايد، ديگر تو خود حديث 

مفصل بخوان از اين مجمل. 
     راهكارهاي پيشنهادي به رسانه ملي

وقت��ي ه��ر دو پ��اي رس��انه مل��ي در بح��ث 
فرهنگ سازي لنگ مي زند، ديگر انتظار از اين 
س��ازمان براي مطالبه گري از بخش هاي ديگر 
توقع بیهوده اي اس��ت. با اين وج��ود نمي توان 
همانقدر كه از دولت تدبیر و امید، ناامید شده ايم 
از رس��انه ملي هم قط��ع امید كنی��م و قاعدتاً 

پیشنهادات خود را مطرح نکنیم. 

براي اينکه مس��ئله فرهن��گ در مصاحبه هاي 
آتي رس��انه ملي با رئیس دولت ب��از هم قرباني 
نش��ود، مي توان چنی��ن پیش��نهاد داد كه اين 
سازمان براي اهمیت موضوع فرهنگ يک وعده 
از مصاحبه هاي خود را با رئی��س دولت به طور 
كامل به امر فرهنگ اختص��اص دهد و به جاي 
استفاده از مجريان خبر كه صرفاً به كار روخواني 
اخبار تسلط دارند از كارشناسان و صاحب نظران 
امر فرهنگ استفاده كند. اگر هم در رسانه ملي 
كارش��ناس خبره فرهنگي يافت نمي ش��ود از 
بیرون رسانه ملي مي توانند كارشناس بیاورند 

و استفاده كنند. 
پیش��نهاد ديگر مي تواند اين باش��د كه مديران 
رس��انه ملي روي يک برگ كاغذ با ماژيک قرمز 
عبارت »فرهنگ+ رئیس دولت« را بنويسند تا 
با نزديک شدن به موعد مصاحبه به طور خودكار 
چشم شان به آن بیفتد و چند سؤال فرهنگي را 
هم به مجريان خبر براي پرسیدن از رئیس جمهور 
ارائه بدهند. نکته آخر اينکه طبق تصريح رهبر 
معظم انقلاب، فرهنگ خیلي وقت اس��ت كه به 
نقطه ولنگاري رسیده است و به طور طبیعي اين 
مطالبه وجود دارد كه براي آن تدبیري انديشیده 
شود. خوب است با نزديک ش��دن به انتخابات 
رياست جمهوري سال 96 رس��انه محترم ملي 
برجس��ته كردن امور فرهنگي را كه قاعدتاً بايد 

زيربنا باشد، جزو برنامه هاي خود قرار دهد. 
     صالحي اميري دقيقاً چه کار مي کند؟

جوان پیش��تر به اين مس��ئله اش��اره كرده بود 
كه تغییر وزير فرهنگ نیز تا به حال نتوانس��ته 
امیدواري به تغییرات فرهنگي را در دل دلسوزان 
و فعالان فرهنگي زنده كند و همچنان انتقادها 
از سوي اهالي فرهنگ ادامه دارد و از شدت آن 
كاسته نشده است. در واقع از صالحي امیري تا 
به حال چیزي بیش از حرف هاي قشنگ ديده 
نشده اس��ت. او نیز به نظر مي رسد مانند سلف 
خود علي جنتي در امر س��خنراني بیش از هر 
كار ديگري تخصص دارد و قرار نیست سخنان 
زيباي او ملموس شود. صالحي امیري مي توانست 
پیش از گفت و گوي تلويزيوني حس��ن روحاني 
درباره تاكتیک ها و استراتژي هاي احتمالي اين 
وزارتخانه گزارش كوتاه��ي به رئیس خود ارائه 
دهد تا حداقل مردم احساس كنند فرهنگ هم 
براي اين دولت مقوله با اهمیتي است، اما ظاهراً 
نبايد از دولت يازدهم و آن هم چند ماه مانده به 

عمرش توقع زيادي داشت.

حكمت 18۵ 

بتُْ وَ لَا ضَلَلْتُ  مَا کَذَبتُْ وَ لَا کُذِّ

وَ لَا ضُلَّ بیِ .
هرگز دروغ نگفت��م و به من دروغ 
نگفتند و هرگز گمراه نشدم و كسى 

به وسیله من گمراه نشده است.

ايجاد مرکز علمي در دل باغ کتاب

»باغ علم کودک« راه اندازي مي شود
پ�روژه ب�زرگ ب�اغ کت�اب ک�ه در تپه ه�اي عباس آب�اد 
ته�ران در ح�ال احداث اس�ت ش�امل چند مرک�ز علمي 
اس�ت که از جمل�ه اي�ن مراکز »ب�اغ علم کودک« اس�ت. 
ايجاد باغ كتاب در مجاورت كتابخانه ملي و مركز اسناد، يکي از 
پروژه هاي بزرگ فرهنگي است كه زماني حتي از آن به عنوان 
محل برگزاري نمايش��گاه كتاب تهران نیز نام برده مي شد. اين 
پروژه بزرگ با زيربناي 65 هزار مترمربع شامل مراكز متنوعي 
است كه خدمات متنوع فرهنگي ارائه مي كنند. از جمله مراكزي 
كه قرار است در مجموعه باغ كتاب راه اندازي شود، مجموعه اي 
به نام »باغ علم كودك« اس��ت. اين مجموعه 2 هزار مترمربعي 
محیطي براي بازي هاي علمي و پژوهش هاي علمي مناس��ب 
براي گروه سني كودك هفت تا 12 سال است. به گفته سازندگان 
باغ كتاب قرار اس��ت مجموعه اي نیز براي گروه سني نوجوان و 
بزرگسال ايجاد شود. حبیب الله حبیبي فهیم، مشاور پروژه باغ 
كتاب مي گويد: »با توجه به مطالعات و بررسي هاي گسترده اي 
كه انجام شده و كمبودي كه در كشور احساس مي شود، مجموعه 
باغ كتاب به اين نتیجه رسید كه دانش را در قالب باغ علم كودك 
و مركز علم بازنمايي كند.« مراكز علم در دنیا محیط هاي جذابي 
هستند كه جنبه هاي شگفت انگیز و تعاملي علم را ارائه مي كنند، 
به طوري كه بچه ها و بزرگ تره��ا در آن فضا مفاهیم علمي را به 
صورت عیني مي بینند و با آنها در قالب بازي و سرگرمي مواجه 
مي شوند و با جنبه هاي شگفت انگیز و جذاب آن آشنا مي شوند. 
اين طور كه مشاور پروژه باغ كتاب مي گويد اين فضاها در دنیاي 
امروز رواج يافته و به بخشي از هويت ش��هرهاي مدرن تبديل 

شده اند، »براي مثال در امريکا چندصد مركز علم ساخته اند. حتي 
در كشورهاي آسیايي مانند هندوستان، چین، ژاپن و كره جنوبي 
نیز تعداد زيادي مركز علم وجود دارد. يکي از مراكز علمي سئول 
كره جنوبي فضايي معادل باغ كتاب دارد.« باغ علم كودك داراي 
چهار بخش »داستان بدن«، »داستان خانه«، »داستان زمین« 
و »داستان شهر« است.  زمان گشايش باغ علم كودك هنوز به 
طور دقیق مشخص نیست، اما مش��اور طرح مي گويد پیش از 
پايان سال 95 اين اتفاق مي افتد. با آغاز به كار اين مركز با توجه به 
اينکه بچه ها خیلي فرصت نمي كنند با مفاهیم علمي به صورت 
ملموس برخورد كنند، مي تواند در برقراري بهتر ارتباط بچه ها 
با علم كمک كند. »باغ علم كودك كمک مي كند بچه ها بفهمند 
چیزهايي كه مي خوانند، به ص��ورت عیني چه حاصلي دارد. ما 
دنبال اين هستیم كه دوگانه خواندن و تجربه كردن با هم اتفاق 
بیفتد. چون مراكز علم روايت ديگري از همان چیزهايي هستند 

كه بچه ها در كتاب هاي شان مي خوانند.«

اعتراض به آزاد شدن مصرف تفريحي 
ماريجوانا در کاليفرنيا

تغيير حروف نش�ان »هاليوود« اتف�اق جديدي نيس�ت، با اين ح�ال، وندال ها 
بار ديگر در آس�تانه س�ال نو مي�ادي در حرکت�ي اعتراضي به تصوي�ب قانون 
مصرف تفريح�ي ماريجوان�ا در کاليفرني�ا، حروف اين نش�ان را ب�ه »هاليويد«  
)Hollyweed(  تغيير دادند. اين اولين بار اس�ت که مص�رف تفريحي ماريجوانا 
در کاليفرنيا کاماً قانوني اعام شده، اما پيش از اين هم در روزي مشابه در سال 
19۷6، يكي از ساکنان هاليوود به نام »دنيل ان.فاين گود« به دنبال جرم زدايي از 
مصرف ماريجوانا، براي اولين بار ايده تغيير حروف نش�ان هاليوود را مطرح کرد. 
به گزارش »هالیوود ريپورتر«، رابرت پايان از اعضاي س��رويس امنیتي س��ازمان پلیس 
لس آنجلس در توضیح اتفاق اخیر گفته افراد اين سازمان مشغول بررسي تصاوير ضبط شده 
توسط دوربین هاي امنیتي منطقه هستند، اما هنوز موفق به شناسايي فرد خاطي نشده اند. 
در حالي كه يک پايگاه پلیس در بالاي نشان هالیوود مستقر است، هیچ كدام از مأموران 
متوجه ورود غیرقانوني تخريبگران به محدوده نشان هالیوود كه در بالاي تپه هاي هالیوود 
قرار دارد، نشده اند. صبح روز يک شنبه، بلافاصله بعد از انتشار تصوير مربوط به تغییر نشان 
هالیوود، مأموران دو نواري را كه حروف »وود« را به »ويد« تغییر داده بودند برداشتند و 
نشان بار ديگر به شکل عادي خودش برگشت، اما اولین باري كه نشان هالیوود تغییر يافت 
به حدود 100 سال پیش برمي گردد، زماني كه در سال 1923 نشان »هالیوودلند« با تبلیغ 
گسترش خريد و فروش املاك در منطقه بر فراز هالیوودهیلز خودنمايي كرد. با وجود اينکه 
اقدامات امنیتي روزافزون دسترسي به نشان هالیوود را فوق العاده سخت كرده است، در 
سال هاي اخیر چندين و چند بار اين نشان به بهانه هاي مختلف به عباراتي شامل »قله را 
نجات بدهید« و »به يو سي ال اي برويد« تغییر يافته است. يا زماني كه در سال 1987، به 
مناسبت بازديد پاپ از منطقه حروف اين نشان به صورت تأيید شده و قانوني با حذف يکي 

از دو حرف »ال« به »Holywood« تغییر يافت. 

    سینما

 فيلم هاي جشنواره فجر امسال
در همه مراكز استان ها نمايش داده می شود

 بدهی ۵00 ميليون تومانی وزارت کشور
به تهيه کنندگان سينما 

حجت الله ايوبي اعام کرد امس�ال هم فيلم هاي جش�نواره 
فجر در 30 استان کشور به طور همزمان به نمايش درخواهد 
آم�د. در رابطه ب�ا اي�ن موض�وع غامرضا موس�وي عضو 
هيئت رئيس�ه ش�وراي عال�ي تهيه کنندگان ب�ه جزئيات 
بيش�تري درب�اره نماي�ش همزم�ان فيلم هاي جش�نواره 
فجر در س�ينماي شهرس�تان ها اش�اره کرد و گفت در هر 
اس�تان، ۲0 فيلم سينمايي در س�ه نوبت اکران خواهد شد. 
حجت الله ايوبي رئیس سازمان سینمايي درباره نمايش فیلم هاي 
جشنواره فجر در سینماهاي مراكز اس��تان ها گفت: »از جمله 
مهم ترين مطالبات و خواسته هاي استان هاي كشور اين است كه 
در مهم ترين رويداد فرهنگي كشور كه در دهه مبارك فجر برگزار 
مي شود، سهیم باش��ند. برايم جاي خوشحالي است كه در سال 
اول دولت تدبیر و امید جشنواره فجر را در 30 نقطه كشور برگزار 
كرديم و امسال هم در سال پاياني دولت افتخار اين را داريم كه 

جشنواره فیلم فجر را همزمان در تمام استان ها برگزار كنیم.«
نمايش فیلم هاي جش��نواره فجر درتمامي مراكز اس��تان ها را 
مي توان به عنوان يکي از اتفاقاتي عنوان كرد كه در طول مديريت 

حجت الله ايوبي در سازمان سینمايي رقم خورده است. 
غلامرضا موسوي دبیر سابق و عضو هیئت رئیسه شوراي عالي 
تهیه كنندگان درباره اكران فیلم هاي جش��نواره فجر در مراكز 
استان ها به جزئیات بیشتري اش��اره مي كند و به ايلنا مي گويد: 
»با هماهنگي و صحبت هايي كه با دبیر جشنواره فیلم فجر انجام 
شده، قرار است امسال فیلم هاي جشنواره در 30  استان و در هر 

استان 20 فیلم نمايش داده شود.«
موسوي با اش��اره به اينکه در تمامي اس��تان ها هر فیلم سه بار 
نمايش داده مي شود، درباره رأي گیري از مخاطبان شهرستاني 
براي معرفي بهترين فیلم جشنواره فجر از نگاه مردمي گفت: »به 
هیچ عنوان بحث برگزاري داوري و مسابقه جداگانه در استان ها 
مطرح نیس��ت ولي درحال برنامه ريزي هس��تیم ت��ا در صورت 
موافقت دبیر جش��نواره فیلم فجر، باب��ک رضايي )مدير بخش 
استان ها( و به وجود آمدن س��اختار هاي لازم در استان ها؛ فقط 
يک جايزه به بهترين فیلم از نگاه تماشاگران اهدا شود. همچنین 
تلاش داريم با هماهنگي جشنواره فیلم فجر تعدادي از هنرمندان 
در زمان نمايش فیلم ها در برخي استان ها حضور داشته باشند و 

با مردم گفت وگو كنند.«
اما از س��ال 92 كه نمايش فیلم هاي جش��نواره در استان ها به 
ش��کل جدي تري پیگیري ش��د، بحث بدهي وزارت كش��ور به 
تهیه كنندگاني كه فیلم هاي خود را در شهرستان ها اكران كردند، 
به وجود آمد. در سال 92 وزارت كشور طي قراردادي تعهد كرد، 
يک سوم هزينه نمايش فیلم هاي سي ودومین جشنواره فیلم فجر 
را در استان ها بپردازد كه رقم آن برابر با 500 میلیون تومان بود. 
اما بنا به گفته موسوي با گذشت سه س��ال از اين موضوع، وزارت 
كشور بدهي خود به 52 تهیه كننده سینمايي را هنوز نپرداخته 
است: »همچنان 500 میلیون تومان از وزارت كشور طلبکاريم كه 
هنوز پرداخت نشده است. در جريان برگزاري سي و دومین دوره 
جشنواره فیلم فجر تفاهمي با وزارت كشور صورت گرفت تا فیلم ها 
در استان ها نمايش داده شود. بخش��ي از حق پخش اين فیلم ها 
پرداخت شد اما 500 میلیون تومان آن باقي مانده است. در ديداري 
كه با نهاونديان )رئیس دفتر رئیس جمهور( داشتیم، موضوع را با 
ايشان در میان گذاشتیم و ايشان نیز گفت موضوع را منعکس كنید 
و قول پیگیري دادند. پیگیري نیز صورت گرفت اما همچنان طلب 

تهیه كنندگان ازسوي وزارت كشور پرداخت نشده است.«
موسوي در پايان گفته اس��ت: »وزارت كشور هم بدهي را تأيید 
كرده و پذيرفته اس��ت كه بخش��ي از پول را داده و بخش ديگر 
را نداده اس��ت. متأس��فانه ارزش اين پول به خاطر بحث تورمي 

حداقل 30 درصد كاهش پیدا كرده است.«

    دریچه


